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Vážení športoví priatelia,
futbalový rok 2024 sa nesie predovšetkým  
v znamení finálového turnaja EURO v Nemecku, 
kde naša reprezentácia nebude chýbať.  Sloven- 
sko je jednou zo 14 krajín, ktoré sa k dnešnému 
dňu dokázali naň kvalifikovať trikrát po sebe,  
v súčasnom 24-člennom formáte. Nie je to teda 
nič samozrejmé a ľahké, ako by sa mohlo zdať 
a mnohým krajinám s podstatne väčšou eko-
nomickou silou i futbalovou tradíciou sa to ne- 
podarilo. Zápas s Rakúskom, ktoré tiež patrí do 
tejto elitnej skupiny, odštartuje ostrú prípra-
vu tímu Francesca Calzonu a všetci veríme, že 
potvrdí vzostup formy, ktorý sme s potešením 
mohli sledovať na jeseň minulého roka. 

Prvý reprezentačný zápas v kalendárnom roku 
je už tradične spojený s galavečerom Futbalista 
roka. Chcem pogratulovať všetkým oceneným 
vrátane nových laureátov Siene slávy sloven-
ského futbalu. Na jednom pódiu sa symbo- 
licky spojila slávna minulosť s veľmi nádejnou 
súčasnosťou a je to pre mňa každoročne dôkaz 
výnimočnosti futbalu. Vydarený vlaňajší rok sa 
prejavil aj vo výsledkoch inej celoslovenskej 
ankety – Športovec roka. V kolektívoch prvé dve 
miesta získali naša reprezentácia a futbalisti 
Slovana Bratislava a do elitnej desiatky jedno- 
tlivcov sa dostali Stano Lobotka a Dávid Han-
cko. Rád by som však pripomenul ešte jeden 
slávnostný galavečer s podtitulom grassroots. 
Na ňom už tradične oceňujeme tých najlepších  
z nastupujúcej generácie a taktiež aj trénerov 
a kluby, ktoré v dennodennej práci s mládežou 
robia úžasnú prácu. 

Spoločne si tento rok pripomíname aj 30. výro-
čie prvého zápasu našej futbalovej reprezentá-
cie v novodobej histórii našej krajiny a pri tej 
príležitosti sme vyhlásili výsledky fanúšikovskej 
ankety o najlepšiu reprezentačnú jedenástku 
ostatných 30 rokov. Sú v nej samí vynikajúci fut-
balisti a je tým najlepším vysvedčením pre náš 
futbal, že sa do nej nedostalo množstvo ďalších 
nemenej skvelých.  

Najvyšší orgán slovenského futbalu – konfe-
rencia – na svojom zasadnutí 1. marca v Popra-
de schválil nielen každoročné „povinné jazdy“ 
ako je rozpočet ale taktiež aj nový Strategický 
plán slovenského futbalu až do roku 2027. Je 
v ňom nielen odprezentované, kam sme sa za 
ostatnú dekádu dostali, ale predovšetkým nové 
ciele, ktoré chceme dosiahnuť v nasledujúcich 

rokoch. Veľmi ma teší, že všetky rozhodnutia 
prijala konferencia jednomyseľne. Chcem zdô-
razniť, že tá jednomyseľnosť vzišla z toho, že  
o všetkom sme spoločne diskutovali dlho  pred-
tým ako sa to dostalo vo finále na program kon-
ferencie. Tá už len z formálno-právnej stránky 
potvrdila zo všetkých stránok vydiskutovanú 
dohodu všetkých zložiek slovenského futbalu. 
Som presvedčený, že aj náš reprezentačný tím 
bude, a nielen v dnešnom zápase, pôsobiť ako 
tím, kde všetci ťahajú za jeden povraz.

Slovensko do toho! 

Ján Kováčik
prezident SFZ 

Príhovor prezidenta
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Stanislav
LOBOTKA

25.11.1994
SSC Neapol

52/4

Martin
DÚBRAVKA

15.01.1989
Newcastle

United
40/0

Marek
RODÁK
13.12.1996
FC Fulham

20/0

Henrich
RAVAS
16.08.1997

Widzew Lodž
0/0

BRANKÁRI

OBRANCOVIA

Norbert
GYÖMBÉR

03.07.1992
U.S. Salernitana 1919

36/0

Denis
VAVRO
10.04.1996
FC Kodaň

17/1

Dávid
HANCKO

13.12.1997
Feyenoord
Rotterdam

35/4

Tomáš
NEMČÍK

19.04.2001
Rosenborg

Trondheim FC
0/0

Ľubomír
ŠATKA
02.12.1995

Samsunspor
33/1

Michal
TOMIČ
30.03.1999

Slavia Praha
3/0

Peter
PEKARÍK

30.10.1986
Hertha BSC Berlín

124/2

Vernon

DE MARCO
18.11.1992

FC Hatta Club
7/1

ZÁLOŽNÍCI

Dominik
HOLLÝ
11.11.2003

FK Jablonec
0/0

Juraj
KUCKA
26.02.1987

Slovan Bratislava
104/13

SLOVENSKO

Matúš
KMEŤ

27.06.2000
AS Trenčín

0/0

Adam
OBERT
 23.08.2002

Cagliari Calcio
0/0

Ivan
SCHRANZ

13.09.1993
Slavia Praha

21/3

NOMINÁCIA
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ÚTOČNÍCI

Ondrej
DUDA
05.12.1994

Hellas Verona
69/12

Patrik
HROŠOVSKÝ

22.04.1992
KRC Genk

53/0

Róbert
MAK

08.03.1991
FC Sydney

80/16

Dávid
ĎURIŠ
22.03.1999

Ascoli Calcio 1898
9/1

Róbert
BOŽENÍK

18.11.1999
Boavista Porto

37/6

Róbert
POLIEVKA

09.06.1996
MFK Dukla
B. Bystrica

9/0

TRÉNER Francesco
CALZONA

Tomáš
SUSLOV

07.06.2002
Hellas Verona FC

25/2

László
BÉNES
09.09.1997

HSV Hamburg
18/1

Lukáš
HARASLÍN

26.5.1996
Sparta Praha

32/5

Tomáš
RIGO

03.07.2002
FC Baník Ostrava

0/0

Leo
SAUER
16.12.2005
Feyenoord
Rotterdam

0/0

Aleksandar
ČAVRIČ
18.05.1994

Kašima Antlers
0/0

Ľubomír
TUPTA
27.03.1997

Slovan Liberec
2/0
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NOMINÁCIA

RAKÚSKO
BRANKÁRI
Alexander Schlager  01.02.1996    14 / 0  RB Salzburg
Patrick Pentz  02.01.1997       4 / 0  Bröndby IF (Dán.)
Tobias Lawal   07.06.2000       0 / 0  LASK Linz

OBRANCOVIA
Stefan Lainer  27.08.1992    38 / 2  Borussia Mönchengladbach 
Stefan Posch  14.05.1997     28 / 1  Bologna FC 1909 (Tal.)
Maximilian Wöber  04.02.1998     21 / 0  Borussia Mönchengladbach
Philipp Lienhart  11.07.1996     19 / 1  SC Freiburg (Nem.)
Kevin Danso   19.09.1998    16 / 0  Racing Lens (Fra.)
Phillipp Mwene  29.01.1994       9 / 0  1. FSV Mainz 05 (Nem.)
Flavius Daniliuc  27.04.2001       1 / 0  RB Salzburg

STREDOPOLIARI
Marcel Sabitzer  17.03.1994   77 / 17  Borussia Dortmund (Nem.)
Xaver Schlager  28.09.1997     41 / 3  RB Lipsko (Nem.)
Florian Grillitsch  07.08.1995     40 / 1  TSG 1899 Hoffenheim (Nem.)
Christoph Baumgartner 01.08.1999     34 / 11  RB Lipsko (Nem.)
Konrad Laimer  27.05.1997     32 / 4  Bayern Mníchov (Nem.)
Nicolas Seiwald  04.05.2001    20 / 0  RB Lipsko (Nem.)
Patrick Wimmer  30 .05.2001      8 / 0  VfL Wolfsburg (Nem.)
Romano Schmid  27.01.2000      7 / 0  Werder Brémy (Nem.)
Matthias Seidl  24.01.2001      3 / 0  Rapid Viedeň
Alexander Prass  26.05. 2001      3 / 0  Sturm Graz

ÚTOČNÍCI
Michael Gregoritsch 18.04.1994     51 / 12  SC Freiburg (Nem.)
Andreas Weimann  05.08.1991     21 / 1  West Bromwich Albion (Ang.)
Maximilian Entrup  15.09.1997       1 / 0  TSV Hartberg
Muhammed Cham  26.09.2000       2 / 0  Clermont Foot (Fran.)
Christoph Lang  07.01.2002       0 / 0  Rapid Viedeň

Tréner: Ralf Rangnick  29.06.1958

Poznámka: 
Štarty a góly aktualizované k 21.11. 2023 po zápase Rakúsko – Nemecko 2:0.
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RÓBERT POLIEVKA

Nič nie je viac, ako si obliecť
reprezentačný dres
Pred dovŕšením 10-tich rokov už žil na internáte. Klub, ktorý ho vychoval, dostal do najvyššej súťaže. Ligový 
kráľ strelcov mu ušiel o fúz, podobne ako prestup do majstrovského Slovana, no mentalitu mu môže
závidieť nejedna veľká hviezda.

RÓBERT POLIEVKA



11

Vaša kariéra sa oficiálne začala v U19 Ban-
skej Bystrice, ako však vyzerali vaše det-
ské a tínedžerské futbalové roky? Kde ste 
s futbalom začali a kto vás k nemu privie-
dol?
„Začínal som v piatich rokoch len tak behať 
po ihrisku, no už v šiestich som hral za Hon-
tianske Nemce – dedinku vedľa Sebechlieb. 
V ôsmich rokoch som prestúpil do Krupiny, 
kde v súčasnosti aj bývam. O rok na to, v de-
viatich, som sa presunul do Banskej Bystrice, 
kde som už v tom veku býval na internáte 
až do svojich 18-tich. V Dukle som si prešiel 
všetkými mládežníckymi kategóriami, takže 
Bystrica ma v podstate vychovávala už od 
toho najútlejšieho veku.“

Posledné dve ligové sezóny boli pre vás 
strelecky veľmi plodné a znamenali po-
zvánku do reprezentácie. Máte za sebou 
prvý rok v najcennejšom drese – ako by 
ste ho zhodnotili?
„Ten minulý rok bol určite najúspešnejší  
v mojej doterajšej kariére. Dal som 15 gólov 
v najvyššej súťaži, plus nejaké asistencie, bol 
som v tabuľke strelcov napokon na druhom 
mieste hneď za Nikolom Krstovičom, takže  
z tohto pohľadu to bol naozaj úspešný roč-
ník. No a, samozrejme, čerešničkou bolo, že 
som sa dostal z našej ligy do reprezentácie 
ako útočník, čo nie je jednoduché a nie veľa 
útočníkom sa to podarí. Je to pre mňa splne-
ný sen, mám z toho obrovskú radosť, preto-
že to, čo som v detstve futbalu obetoval, sa 
mi v tom roku plne vrátilo a som za to veľmi 
vďačný. Nič nie je viac, ako si obliecť repre- 
zentačný dres. Dalo mi to obrovskú moti-
váciu do ďalšej práce, aby som si tú kariéru 
okorenil aj nejakým prestupom do zahrani-
čia.“

V uplynulých prestupových obdobiach 
bolo vaše meno skloňované so Slovanom 
Bratislava, ale aj so zahraničnými klubmi, 
napokon ste však zostali v Banskej Bystri-
ci. Ako silný je váš vzťah k materskému 
klubu a aké sú vaše túžby smerom do bu-
dúcnosti – kde by ste chceli pôsobiť?
„Nie je tajomstvom, že som mal túžbu pre-
stúpiť do Slovana. Vedeli to ako v Bystrici, tak 
aj v Bratislave. Na to, aby sa prestup zrealizoval, ale po-
trebujete spokojnosť všetkých zúčastnených strán 
a túto podmienku sa nepodarilo splniť. Samozrejme, že 
ma to veľmi mrzelo, pretože pre veľa chalanov z našej ligy 
je sen dostať sa do Slovana Bratislava a ja som nebol iný, 
veľmi som po tom túžil. Na druhej strane, Banská Bystri-
ca je môj domov. Dukle vďačím za veľmi veľa, 
takže som to prijal tak, ako to bolo. Verím však, že toh-
toročné letné prestupové obdobie sa prestup konečne 
zrealizuje. Koniec koncov tak, ako som mal túžbu hrať za 
Slovan, tak túžim vyskúšať aj zahraničie. Tie moje prestu-
pové ságy sú už aj trochu úsmevné tak verím, že sa na 
tretí pokus niečo podarí a budem môcť skúsiť šťastie v aj 
mimo Slovenska. Doma som toho už odohral veľa a chcel 
by som zažiť aj o niečo vyššiu úroveň. Je to jeden z mojich 

snov a pevne verím, že sa mi splní. Myslím si, že Bystrica 
s tým už bude stotožnená a že pôjdeme spoločnými sila-
mi za tým, aby som si ten vysnívaný prestup do zahrani-
čia splnil.“

V živote futbalistu viackrát prídu nepríjemné mo-
menty, či obdobia. Či už je to dlhé obdobie bez stre-
leného gólu, zranenie, alebo nevydarený prestup. Vy 
ste dlho hľadali správny klub, spomínali ste nevyda-
rený prestup do Slovana, v reprezentácii čakáte na 
prvý gól... Ako sa držíte v takej dobrej mentálnej kon-
dícii?
„Je pravda, že už som si počas kariéry prešiel rôznymi 
situáciami a rozmýšľal som aj nad ukončením kariéry, 
ale po odchode zo Žiliny som si našiel mentálneho kouča 
– Peťa Bielika.
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Urobil som radšej dva kroky dozadu a išiel 
som z majstrovského MŠK do vypadávajú-
cej Dukly. Spätne sa to ukázalo ako správne 
rozhodnutie, rovnako ako prijať pomoc. Nie 
je ľahké byť nonstop nastavený na profesi-
onálny futbal a Peťo ma vie udržať v top 
mentálnej kondícii. Často sa stretávam aj 
s „odborníkmi“, ktorí vždy presne vedia, 
čo je pre mňa najlepšie. Vytvoril som si 
okolo seba štít z pozitívnej energie, z kto-
rej čerpám a keď príde kritika, či negatívne 
komentáre, len ma to dobíja energiou. Mô-
žem byť rád, že robím to, čo ma najviac baví 
a živí to nie len mňa, ale aj moju rodinu. Veľ-
mi ma teší stretávať deti. Spoznávajú ma a 
ak dokážem motivovať čo i len jedno z de-
siatich, je to pre mňa obrovská radosť a aj 
to mi dodáva množstvo pozitívnej energie. 
No a, samozrejme aj moji najbližší, ktorí ma 
ani na jeden deň neprestali podporovať a 
za to som veľmi vďačný.

Slovenskú reprezentáciu čakajú  
v nasledujúcich dňoch dva prípravné zá-
pasy so súpermi na viac-menej podob-
nej úrovni. Čo očakávate od Rakúska  
a od Nórska? Tešíte sa na konfrontáciu  
s Erlingom Haalandom?
„Hovorím v prvom rade za seba, no myslím 
si, že veľa chalanov sa všeobecne veľmi teší. 
O mne to platí tiež. Vždy sa teším na tú par-
tiu, na tú energiu, pretože tá je naozaj vy-
nikajúca. Vždy ma to dobije energiou, pre-
tože sme naozaj skvelý kolektív a cítim sa  
v ňom naozaj vynikajúco. Každú pozvánku si 
veľmi vážim a som za ňu vďačný. Čo sa týka 
súperov, budú veľmi kvalitní a zápasy s nimi 
nám môžu veľa ukázať. Pevne verím, že sa 
veľmi dobre pripravíme na EURO a že tieto 
dva zápasy ukážu, že máme na to merať sa  
s akýmkoľvek súperom. Čo sa Haalanda 
týka, je určite jedným z mojich vzorov. Je 
ešte mladý, no je veľmi silný. Dáva veľa gó-
lov a je nepríjemný v šestnástke a k tomu 
všetkému je naozaj rýchly. Musíme si na 
neho dávať veľký pozor, lebo je naozaj vy-
nikajúci zakončovateľ a dáva neuveriteľné 
množstvo gólov.

Rok 2024 bude pre reprezentáciu nao-
zaj atraktívny a najväčšia pozornosť sa 
prirodzene upiera na EURO. Aké sú vaše 
ciele na tento rok, či už v národnom dre-
se, v klube, ale aj v osobnom živote?
„Začnem klubom. S Banskou Bystricou 
chceme skončiť čo najvyššie, aj keď sme  
v druhej šestke. Chceme sa pobiť o sied-
me miesto, ja sa chcem pobiť o kráľa strel-
cov. Je to môj sen a viem, že to nebude 
je-dnoduché, v lige je opäť kopa výborných 
útočníkov, ale budem sa o to snažiť. No  
a v národnom drese je to jasné – chcem 
sa dostať do nominácie na EURO a ak sa mi to podarí, 
chcem mužstvu pomôcť. Tím je poskladaný vynikajúco, 
má obrovskú silu, obrovskú kvalitu a výbornú atmosféru. 

Táto partia môže na šampionáte dokázať veľa. Chcel by 
som byť toho súčasťou a budem robiť všetko pre to, aby 
sa mi to podarilo.“

MICHAL DUTKA

RÓBERT POLIEVKA



www.futbalsfz.sk/treneri 
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Všetky informácie:

VZDELÁVANIE 
TRÉNEROV SFZ

ONLINE ŠKOLENIE TRÉNEROV  
SFZ GRASSROOTS LEADER

Pridaj sa k nám!

Odštartuj svoju 
trénerskú cestu aj ty

Urob prvý krok, aby si sa 
stal trénerom futbalu
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Technický riaditeľ SFZ je spätý s rakúskym futbalom,
v Rapide DOSIAHOL najväčšie úspechy

Strelec gólu, ktorý priniesol titul
V Rakúsku hrával a dosiahol v ňom skvelé úspechy. V drese Rapidu Viedeň získal titul, ku ktorému prispel 
zásadnou mierou, tešil sa z Rakúskeho pohára a z úspešného pochodu pohárovou Európou. Populárny
viedenský klub zároveň ostáva najväčším, v ktorom bol trénerom. Súčasný technický riaditeľ Slovenského 
futbalového zväzu (SFZ) Roman Pivarník sa na zápas Slovensko – Rakúsko teší. „Som veľmi rád. Pre mňa to je 
veľmi zaujímavá konfrontácia,“ hovorí 57-ročný Roman Pivarník. 

Roman Pivarník

Náklonnosťou k prostrediu rakúskeho futbalu sa ne-
tají. „Kde človek pôsobí dlhšie a ešte keď je to na 
nejakom vrchole, tak na to nezabúdate. A keďže som 
mal v národnom mužstve Rakúska veľa spoluhráčov, 
tak som to prirodzene sledoval,“ hovorí Roman Pi-
varník. S jedným z nich sa stretol v januári a stre- 
tne sa aj na tribúne NFŠ. „V januári sme sa na osla-
vách 125. výročia založenia Rapidu Viedeň stretli  
s Petrom Schöttelom, mojím bývalým spoluhráčom. 
Zhodou okolností je teraz na Rakúskom futbalovom 
zväze v rovnakej pozícii ako ja, je jeho technickým 
riaditeľom. Spomínali sme aj tento zápas. Bolo to 
pre nás zaujímavé,“ spomína bývalý výborný stredo- 
poliar, ktorý hral za B. Bystricu (1987 - 1988), Duk-
lu Praha (1988 – 1992, víťazstvo v Československom 
pohári 1990), Olomouc (1992 - 1994), Rapid Viedeň 
(1994 - 1997), Gerasdorf (1997-1998), Bnei Yehuda 
(1998 - 1999) a Jenu (1999 – 2000).

Kľúčový gól
Viedenský Rapid bol vôbec prvé zahraničné pôso-
bisko Romana Pivarníka. „Prestupoval som zo Sigmy 
Olomouc. Rapid bol vtedy vo veľkej finančnej kríze  
a dokonca niekde na pokraji existenčných pro- 
blémov. Do klubu vtedy vstupovali noví partneri  
a musím povedať, že za veľmi krátke obdobie od 
takmer pádu sa klub dokázal dostať na špičku nielen 
rakúskeho, ale i európskeho pohára. Získali sme titul 
i Rakúsky pohár. Hrali sme finále Pohára víťazov po-
hárov v Bruseli proti Parížu Saint Germain a dostali 
sme sa aj do skupinovej fázy Ligy majstrov.“

Najhrejivejšia spomienka sa v prípade Romana Pi-
varníka viaže  k zisku titulu v sezóne 1995/ 96. „Bolo 
to už po finále PVP. V poslednom kole rakúskej Bun-
desligy sme sa stretli so Sturmom Graz, druhým tí-
mom tabuľky. Nám stačila remíza, Sturm potreboval 
víťazstvo. O zápas bol obrovský záujem. Z nášho Han-
napiho štadióna, ktorý mal kapacitu necelých 20 000 
divákov, sa prekladal do Prátra s kapacitou 50 000 
miest. V priebehu štyroch – piatich hodín sa vypre-
dal. Pokiaľ ide o samotný zápas, v jeho siedmej mi-
núte som dal gól. Musím povedať, že mi pomohol aj  
v mojom vnímaní fanúšikov Rapidu, pretože tento gól 
sa doteraz považuje za jeden zo zásadných v histó-
rii Rapidu. Takže aj keď súčasná generácia mladších 
fanúšikov už mená z predchádzajúcich období až 
tak nepozná, moje sa jej spája s týmto momentom,“ 
hovorí Roman Pivarník. Rapid vyhral 2:0, druhý gól 
padol v 90. minúte, takže zásah Romana Pivarníka 
bol kľúčový a víťazný. „Dostali sme sa na koňa, zápas 
sme mali pod kontrolou. Bolo to dôležité, pretože 
inak bol Sturm pod vedením Ivicu Osima veľmi ne-
príjemný súper. Ale to platilo aj pre iné tímy, trebárs 
pre Salzburg. Keďže sa proti každému hralo štyrikrát, 
o zaujímavé zápasy nebola núdza.“ 

Obrat proti Sportingu
Nebýva častým zjavom, aby bol Slovák súčasť muž-
stva vo finále európskeho pohára. Hoci, Slovan 
Bratislava v roku 1969 vyhral Pohár víťazov pohá-
rov. Rakúske kluby na svojom konte triumf nemajú, 
štyrikrát sa predstavili vo finále. Rapid Viedeň hral 
dvakrát vo finále PVP (1983/84, 1995/96), Austria vo 
finále PVP v sezóne 1976/77, Salzburg vo finále Po-
hára UEFA 1992/93. Rapid  s Romanom Pivarníkom a 
pod vedením známeho Ernsta Dokupila sa do finále 
PVP dostal cez rumunský Petrolul Ploiesti, Sporting 
Lisabon, Dinamo Moskva a Feyenoord.
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Opäť v Rapide
Roman Pivarník je absolventom odboru trénerstvo na 
FTVŠ na pražskej Karlovej univerzite a po skončení ak-
tívnej kariéry sa stal úspešným trénerom.  Trénerskú 
kariéru začal v 1.HFK Olomouc (2000 - 2002), pokračo-
val v Jihlave (2002 – 2003), saudskom Al Qadisiya (2003 
– 2004) a Kroměříži (2005). V poradí piatou zastávkou bol 
Rapid (2005 - 2006). „Tréner Josef Hickersberger dostal 
ponuku z národného mužstva, takže v Rapide hľadali 
nástupcu. Dôveru dali Georgovi Zellhoferovi, ale Rapid 
chcel zároveň niekoho, kto mal minulosť v ňom a vedel 
v týchto veciach pomôcť. Oslovili mňa. Bola to nová si-
tuácia. Dovtedy som asistenta nerobil. Navyše, na ob-
zore bolo Euro 2008, ktorého spoluorganizátorom bolo 
Rakúsko. Nehralo kvalifikáciu a pod patronátom Williho 
Ruttensteinera, technického riaditeľa Rakúskeho fut-
balového zväzu, sa preto vytvoril projekt, v ktorom boli  
v užšom kontakte s reprezentáciou rakúske kluby. Ma 
li sme pravidelné mítingy, posielali reporty o hráčoch. Aj 
tým sa odštartoval progres v rakúskom futbale, ktorý je 
viditeľný a ktorý sa prejavil i v tom, že Rakúšania majú 35 
hráčov v piatich top ligách,“ hovorí Roman Pivarník, kto-

rý potom trénoval  Prešov (2007 – 2010, postup do ligy), 
Dunajskú Streda (2011), Jihlavu (2011 – 2012, postup do 
ligy), Olomouc (2012 – 2013, s víťazstvom v českom Su-
perpohári 2012), Bohemians 1905 (2014 - 2016), Plzeň 
(2016 – 2017, postup do skupinovej fázy Európskej ligy), 
Brna (2017 - 2018), Zlín (2019) a kuvajtský Al Tadamon SC 
(2021 - 2022). Od 1. februára 2023 je na pozícii technické-
ho riaditeľa SFZ.

Už 125 rokov… 
Rapid Viedeň bol založený 8. januára 1899, začiatkom 
roka si pripomínal 125. výročie. „Je to obrovský klub, 90 
zo sto ľudí v Rakúsku fandí Rapidu. Je to klub, ktorý si za-
kladá na tradíciách a  svoje osobnosti si váži,“ hovorí Ro-
man Pivarník. V klube má status legendy, každý rok mu 
z neho zasielajú VIP-permanentku. „Pri mojej trénerskej 
kariére a zaneprázdnenosti som nebol schopný chodiť do 
Viedne. Keď som prišiel na zväz, tak som si povedal, že to 
mám bližšie a skočím tam,. Za celý rok som sa tam nedo-
stal ani raz,“ smeje sa Roman Pivarník. Potom však pred-
sa išiel na vianočný večierok Rapidu a na ňom prisľúbil 
účasť na oslavách založenia klubu. Slávnostný program 

sa uskutočnil vo VIP-priestoroch päťposchodo-
vej tribúny štadióna Rapidu. „Každú generáciu 
zastupovali štyria – piati hráči. Takto sme sa vy-
striedali na pódiu, kde sme odpovedali na otáz-
ky fanúšikov. Klub predstavil každé obdobie vo 
svojej existencii, bola to skutočne dobrá vec. Bol 
tam i tréner prvého tímu Robert Klauss, bývalý 
asistent Nagelsmanna, rovnako i hráči. On po-
tom v rozhovore kvitoval to, čo všetko mu to 
dalo a že sa veľa vecí dozvedel. Viac, ako keby 
to niekde čítal.  Oslovilo ma to, na rukách sme 
mali zimomriavky. Sú to veci, ktoré treba rozví-
jať či v kluboch alebo na zväze. Každý hráč, kto-
rý ide do nejakého klubu, by sa mal oboznámiť  
s jeho históriou, aby vedel, kde je a vedel to lep-
šie predýchať,“ dodáva Roman Pivarník. 

MOJMÍR STAŠKO

„Základ sme vlastne položili už v Rakúskom pohári, kto-
rý sme vyhrali. V semifinále sme porazili Salzburg po 
výsledku 2:0 a skutočne famóznom výkone. Vo finále 
v Prátri sme zdolali Leoben. V európskom pohári sme 
kľúčové meranie síl zažili v 2. kole proti Sportingu. V Li-
sabone sme prehrali 0:2, čo v Európe určite nie je dobrý 
výsledok. Pamätám si na jednu s tým spojenú kuriozitu. 
V tom čase sa nám zranil jeden z našich kľúčových hrá-
čov Trifon Ivanov. Išiel na operáciu kolena, spravili mu to 
atroskopicky a o osem dní – čo bolo na tú dobu šialené -  
v zápase v Lisabone nastúpil,“ spomína na, žiaľ, už ne-
bohú bulharskú legendu Roman Pivarník. „Domácu 
odvetu sme hrali s vedomím, že musíme dať tri góly. 
Nastúpili sme výnimočne s dvomi útočníkmi, vpredu 
boli Christian Stumpf a Carsten Jancker.“ V 89. minúte 
dal Rapid gól na 2:0 a vynútil si predĺženie. „V ňom sme 
dali dva góly a postúpili ďalej. Ďalšie kolá sme už mali výsled-
kovo pod väčšou kontrolou,“ dodáva Roman Pivarník. V Moskve 
vyhral Rapid nad Dinamom 1:0, doma 3:0. V Rotterdame remizoval  
s Feyenoordom 1:1, vo Viedni vyhral opäť 3:0.  Vo finále, v ktorom PSG vyhral 
1:0, piešťanský rodák nenastúpil. „Nebol som zdravý, takže som zápas spoluko-
mentoval pre Českú televíziu. O šesť dní som už proti Sturmu hral…“ 
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Košický rodák sa stal hneď po príchode miláčikom fanúšikov Austrie 
Viedeň a po roku aj najlepším Futbalistom Rakúska

Skvelý bod v peknej kariére

VIZITKA VLADIMÍRA JANOČKA 
Narodil sa 2. decembra 1976 v Košiciach. Na pozí-
cii ofenzívneho stredopoliara hral za 1. FC Košice 
(1994 – 2000), Škodu Xanthi (2000 – 2001), Austriu 
Viedeň (2001 – 2006), RB Salzburg (2006 – 2009), 
Admiru Viedeň (2009 – 2010), Leopoldsdorf (2011 
– 2012) a Michalovce (2013 – 2015). S Košicami bol 
dvakrát majster Slovenska (1997, 1998), s Aus-
triou dvakrát majster Rakúska (2003, 2006), tri-
krát vyhral Rakúsky pohár (2003, 2005, 2006). so 
Salzburgom rovnako dvakrát majster Rakúska 
(2007, 2009). Za rok 2002 bol ocenený ako najlep-
ší futbalista Rakúska, za rok 2003 ako Futbalista 
roku na Slovensku. Za reprezentáciu Slovenska 
v rokoch 1999 – 2006 odohral 41 zápasov, dal tri 
góly.

Po tom, čo v lete 2001 prestúpil z gréckeho Xanthi do Austrie Viedeň, sa veľmi rýchlo stal miláčikom fanúši-
kov „fialiek“. Kreatívny stredopoliar Vladimír Janočko sa zaradil k zásadným hráčom v rakúskej súťaži. „Na 
Janočkovi stojí a padá hra Austrie. Je to hráč, ktorý podáva konštantné a stabilné výkony a má veľký podiel na 
tom, že Austria momentálne nemá v lige konkurenciu,” vyjadril sa v tom čase na jeho adresu vtedajší tréner 
Rapidu Viedeň a predtým kouč rakúskeho národného tímu Josef Hickersberger. Slovák všetkých oslnil tak, že 
už po roku ho vyhlásili za najlepšieho futbalistu Rakúska. Ako na to spomína dnes 47-ročný Vladimír Janočko? 

VLADIMÍR JANOČKO 

Bol to dovtedy najdrahší transfer v histórii Austrie. 
„Myslím, že to bolo za štyri milióny mariek. Počas co-
vidu sa v jednom článku písalo, že som stále najdrahší  
v histórii Austrie, takže to platí. Pritom sa to celé zomlelo 
náhodne. Vtedajší tréner Austrie Arie Haan bol v Grécku 
na nejakom zápase. On si ma už pamätal z Ligy majstrov 
z dresu 1. FC Košice. Hneď sa začalo niečo diať, hoci ja 
som tomu neprikladal až takú vážnosť. Pamätám si, ako 
som manažérovi Ďurovi Venglošovi povedal – no, dobre, 
keď zajtra prídem do Bratislavy, tak prídem. Nebol som 
presvedčený o tom, že to chcem. Nám východniarom 
vtedy rakúsky futbal veľa nehovoril. Nepoznali sme reá-
lie, aké kluby sú Rapid, Salzburg, Austria… Ale vycestoval 
som a zrealizovalo sa to. A pamätám si aj to, čo som si 
hovoril potom. Životná úroveň, som blízko domova, da-
rilo sa mi, mal som úspechy, všetko bolo super. Tak som 
zas hútal nad tým, prečo som tak váhal. Ale človek nikdy 
nevie, ktorý krok je dobrý a ako vyjde.“ 

O rok vás vyhodnotili za najlepšieho futbalistu Ra-
kúska, vyhrali ste s veľkým náskokom. Prekvapilo 
vás to? 
„O samotnom náskoku neviem. Ale inak ma to prekvapi-
lo. Bolo tam veľa výborných hráčov a vyhrať mohol jeden. 
Musím však povedať, že celý rok 2002 bol z mojej strany 
skutočne výborný a vyšiel mi zo všetkých stránok. Rov-
nako ako sezóna 2002/03, keď ma zas vyhlásili za hráča 
sezóny. Dodnes nad tým premýšľam, že je vždy fantastic-
ké, keď vás niekde vyhlásia za najlepšieho a že je to silno 

motivačné. Nie každému sa to podarí. V mojej kariére to 
stále vnímam ako jej skvelý bod a som rád, že sa mi niečo 
také podarilo.“

Anketa sa netýkala len hráčov v Rakúsku, medzi nimi 
i cudzincov, ale aj Rakúšanov v zahraničí. O to cen- 
nejší bol váš úspech. 
„Vtedy však nebolo v zahraničí toľko rakúskych hráčov 
ako teraz. Tí, čo boli, hrávali zvyčajne v Nemecku. Asi som 
bol dobrý, ha, ha... V každom prípade, vtedy som nad tým 
nepremýšľal. Len som hral futbal a bavilo ma to. Teraz, 
keď sa na to pozriem spätne, si poviem, bolo to fantas-
tické.“ 

Aká spomienka ešte zahreje pri srdci?
„Okrem ocenení a trofejí to boli hlavne moje výkony. Pár 
gólov som dal, hoci som nebol vychytený strelec. Na pár 
som prihral. S Austriou sa mi v európskych pohároch až 
tak nedarilo. Takže by som vyzdvihol dva tituly, pričom 
najmä ten prvý z roku 2003 bol skvelý, lebo Austria naň 
čakala desať rokov. Trikrát sme vyhrali Rakúsky pohár. 
Dva tituly a tri poháre za päť rokov, čo som v Austrii bol, je 
asi slušná bilancia. Nie je to jednoduché, každý to chcel. 
Dnes to vyhráva v rade Salzburg, vtedy to bolo ťažšie.“

Futbalistom roka v Rakúsku ste boli za rok 2002, Fut-
balista Slovenska za rok 2003. Vtesnalo sa to takmer 
dokopy.
„Na Slovensku som v roku 2002 skončil druhý za Mirom
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Karhanom, o rok som to vyhral.  Neviem, čo to ovplyv-
nilo. V Rakúsku mi to išlo, asi to, rovnako možno niekto-
ré zápasy v reprezentácii. Anglicku som dal gól, bolo to  
v roku 2003 a hoci sme prehrali, ten gól zarezonoval.“ 

S tým, o čom hovoríte, sa viaže vtipná historka  
z vašej dovolenky. S Anglickom sme hrali v júni 2003  
v Middlesbroughu, vy ste potom cestovali na  
Malorku. 
„Stretol som tam partiu mladých Angličanov, možno de-
sať ľudí, žiadni anglickí vandali. Podľa tváre ma nepoznali, 
ale dali sme sa do reči a nemohli tomu uveriť, že som ich 
krajine strelil gól a teraz som už na Malorke. Oni pritom 
ten zápas sledovali, takže ten paradox bol pre nich o to 
väčší…“

Spomenuli ste Salzburg, suveréna posledných rokov 
v rakúskom klubovom futbale. Vy ste boli súčasťou 
Salzburgu, ktorý už začal napredovať. Vaša spomien-
ka naň je aká? 
„Nebolo mojím cieľom odísť z Austrie, ale na konci môjho 
pôsobenia sa to vyvinulo tak, že niektorí zahraniční hráči 
vrátane mňa boli odsúvaní. Nakoniec som sa rozhodol, 
že chcem zmenu. Aj kvôli trénerovi, hoci ten nakoniec 
chcel, aby som zostal. Salzburg bol jednou alternatívou, 
ďalšími boli Heart of Midlothian, Espanyol a FC Kolín, 
ktoré práve vypadli do druhej ligy. Nakoniec to klaplo 
so Salzburgom, hoci nemuselo. V zmluve som mal do-
datok, že ak moje koleno, po ktorého operácii som bol, 
bude problém, zmluva nebude platiť. Do Salzburgu na-
vyše ako tréner prichádzal Giovanni Trapattoni, ktorý si 
ma nevybral. Nakoniec som hral slušnú porciu zápasov,  
a to napriek tomu, že Salzburg mal nabitý 25-členný ká-
der s mnohými reprezentantmi. Hrával som, nebol som 
len hráč do počtu - ešte aj v roku 2009, keď som už mal 
odísť, som nastupoval a k titulu prispel niekoľkými gólmi. 
Na moju pozíciu mali v Salzburgu zazmluvnených veľa 
hráčov, ja som mal 32 rokov, takže mi to slušne vysvetlili 
– Oki, vrátia sa nám hráči ešte aj z hosťovaní, sú to ďalšie 
výdavky. Vtedy už navyše dávali priestor hráčom zo svo-
jej akadémie. Stále vidím, koľko hráčov z nej ide nielen do 
Salzburgu či Lipska, ale do zahraničia vôbec a do klubov 
svetovej úrovne.“

Malý pohľad na vaše pôsobenie v Admire? 
„Už som nerozmýšľal nad tým, ako ísť ešte do inej kraji-
ny. V Admire bol Walter Schachner, ktorý bol môj tréner  
v Austrii počas mojej najlepšej sezóny. Poznal ma, tak ma 
tam stiahol. Mužstvu sa nedarilo, tak kto bol na vine ak 
nie najlepší hráč? Ale mužstvo nebolo dobre poskladané. 
Prišiel nový tréner, mal iné predstavy, chcel to prestaviť 
na mladých hráčov. Akceptoval som to, futbalový život 
také veci prináša. Takže som tam pôsobil iba rok a potom 
dva v nižšej súťaži.“ 

Konkrétne v Leopoldsdorfe a nepochybujeme, že ste 
ešte mohli hrať vyššie. Bolo to kvôli rodine? 
„Áno, mohol som hrať vyššiu súťaž. Bolo to na okra-
ji Viedne a rozhodol som sa aj preto, že manželka bola 
tehotná a nemala dobré tehotenstvo. Zvolil som jed-
noduchšiu alternatívu, kde som už nemusel počas týž-
dňa trénovať toľko ako profík. Bolo to voľnejšie, hoci 
v tíme boli aj ligoví hráči. Teraz vidíme, že Ďuro Kucka  
a Jaba Kankava ťahajú Slovan vo svojich rokoch ešte aj  
v Európe… Ja som však bol rád, že koleno, ktoré počas 

celej mojej kariéry nebolo v poriadku, vydržalo. Aj pre-
to som sa rozhodol, že nebudem pokračovať vo veľkom 
futbale.“

Ako vnímate rakúsky futbal teraz? A ako vnímate 
jeho progres? 
„Už pred pár rokmi, desiatimi – pätnástimi, začali lepšie 
pracovať s mládežou v akadémiách. Odzrkadlilo sa to aj 
v kvalite reprezentácie. Najlepší hráči začali odchádzať 
vonku, neostávali v rakúskej lige. Väčšina smeruje do ne-
meckej Bundesligy, ktorá je kvalitatívne v Top 4. Prejavilo 
sa aj aj v domácej súťaži. Pred dvadsiatimi rokmi bolo 
v rakúskej lige omnoho viac cudzincov, ktorí mali kvalitu. 
Týkalo sa to napríklad aj mňa. Teraz je cudzincov menej, 
väčší priestor dostali domáci mladí hráči. Liga je taká, že 
vždy vyskočia nejaké tímy a bojujú o špicu tabuľky. Príkla-
dom je LASK Linz, ktorý pomaly vypadol do tretej ligy, ale 
pozbieral sa a v posledných rokoch hral už aj skupinové 
fázy európskych pohárov. Nehovorím, že rakúska liga je 
veľmi atraktívna, ale aj pri poslednom derby medzi Rapi-
dom a Austriou bol plný štadión. Rakúšania pracujú dob-
re a odráža sa to. Klubový futbal ide hore, má výsledky 
aj na medzinárodnej scéne. Videli sme Sturm Graz proti 
Slovanu. Ten hral v Európe dobre, dobrú formu ukazoval 
aj na jeseň, keď postúpil zo skupiny. Ale Sturm ho porazil 
hneď dvakrát.“ 

Čo čakávate od zápasu Slovensko – Rakúsko? Je to 
prípravný zápas, nehrá sa o body. Môže to ovplyvniť 
nastavenie hráčov? 
„Predovšetkým, či ide o kvalifikačný zápas či o príprav-
ný, je to medzištátny zápas, je to reprezentačný zápas! 
Tí, ktorí sa tam dostali, majú motiváciu ukázať sa. Hrajú 
za svoju krajinu, aj za svoje meno. Som tu, chcem hrať 
a chcem hrať čo najlepšie. Bude to zaujímavé. Bude to 
prestížny zápas. Medzi susedmi, až tak často sa pritom 
nestretávame  Rakúšania majú kvalitné mužstvo, my tiež, 
teším sa.“ 

MOJMÍR STAŠKO
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niekdajší asistent trénera pri rakúskej reprezentácii

Prichádza súper európskeho rangu

JÁN KOCIAN

Bola to nezvyčajná a nečakaná česko-slovenská trénerská kombinácia. Dvaja bývalí reprezentační kormidel-
níci, prvý dirigoval českú reprezentáciu a druhý viedol slovenský národný tím, sa stretli na rovnakej lavičke, 
ale v inej krajine. Karel Brückner v úlohe hlavného trénera a Ján Kocian ako jeho asistent sa ujali v lete 2008 
svojich funkcií pri rakúskej futbalovej reprezentácii. S Jánom Kocianom sme sa porozprávali nielen o jeho 
7-mesačnom pôsobení v rakúskom futbale.

Po Eure 2008 skončil pri kormidle Josef Hickersberger 
a Rakúsky futbalový zväz nečakane vybral za tréne-
ra reprezentácie Karla Brücknera. Pre vás zase bolo 
prekvapením, že si vás český tréner vybral za asis-
tenta, všakže?
„Presne ako hovoríte. Rakúšania  na ,domácich´ maj-
strovstvách Európy neuspeli až tak, ako si predstavovali. 
Po nich sa rozhodli pre Karla Brücknera. Krátko predtým 
som skončil ako tréner slovenskej reprezentácie a nerá-
tal som s tým, že dostanem takúto ponuku. Pán Brück-
ner ma oslovil s tým, že potrebuje asistentov, ktorí už 
čosi odtrénovali a nebudú iba nosiť na tréningoch kužele. 
 A tak si vybral domáceho Andreasa Herzoga a mňa. 
Stretol som sa s  legendárnym generálnym sekretárom 
Rakúskeho futbalového zväzu Alfredom Ludwigom a do-
hodli sme sa na podmienkach.“

Aké ste mali úlohy v realizačnom tíme vy osobne?
„S Andreasom Herzogom sme chodili na zápasy, sledo-
vali sme hráčov a informácie posúvali trénerovi Brückne-
rovi, ktorý ich analyzoval doma aj s pomocou počítača. 
V tom čase na rozdiel od súčasnosti 

dominovali tradične silné kluby Rapid a Austria.“

Svoju misiu ste rozbehli fantasticky. Remíza 2:2 
v prípravnom zápase s Talianskom a senzačné víťaz-
stvo v prvom kvalifikačnom vystúpení o postup na 
MS 2010 proti Francúzsku 3:1.
„Začiatok bol  famózny. Dokázali sme remizovať s Ta-
lianmi, keď gro ich mužstva tvorili hráči majstrov sveta 
z roku 2006. Kvalifikáciu sme odštartovali senzačnou vý-
hrou nad silnými Francúzmi. Toto navodilo až príliš veľkú 
eufóriu, očakávania boli veľké.“

Lenže potom prišli dve zakopnutia: prehra v Litve  
a iba remíza na Faerských ostrovoch, čo naštrbilo 
ambície i sebavedomie hráčov.
 „Boli to facky. Začiatok kvalifikácie nám ušiel. Hlavne 
výsledok z Faerských ostrovov sa odrazil negatívne na 
mužstve. Prehrali sme aj nasledujúci zápas so Srbskom. 
Začali sa prejavovať i zdravotné problémy pána Brückne-
ra, čoraz častejšie trpel na bolesti chrbtice. Sám hovoril, 
že to už ,nedá´.  A tak sa koncom februára 2009 doho-
dol na rozviazaní zmluvy. Následne sme skončili aj my 
s Andym Herzogom. Mužstvo potrebovalo prejsť gene- 
račnou výmenou, snažili sme sa do neho včleniť mladých 
hráčov. Rád spomínam na športového riaditeľa Williho 
Ruttensteina či Bernharda Neuholda, ktorý je doteraz 
jedným z čelných predstaviteľov zväzu. Ešte radšej však 
na hráčov: Aufhausera, Fuchsa, Prödla, Ivanschitza, Jan-
ka….“

Od vašich čias urobil rakúsky futbal evidentné pok-
roky. Súhlasíte?

„Futbal išiel v Rakúsku dopredu, nielen čo sa týka 
reprezentácie, ale aj ligy. Začali budovať aka-

démie, z ktorých vyčnieva kvalitatívne tá 
salzburská prepojená s RB Lipsko. Vychá-
dzajú odtiaľ talentovaní hráči, ktorí zdoko-

naľujú svoje majstrovstvo či už v nemeckej 
Bundeslige, alebo iných popredných ligách. 

Gro hráčov súčasnej reprezentácie pôsobí  
v nemeckej Bundeslige – Laimer je v Bayer-

ne, Sabitzer v Dortmunde, Schmid v Brémach,  
a mohol by som pokračovať. Nedávno Rakúšania 

dokázali zdolať Nemcov, hoci tí mali krízu, aj to 
svedčí o ich sile.“

Aký podiel na tom má rukopis nemeckého tréne-
ra Ralfa Rangnicka?

„Má bohaté skúsenosti s ligovými mužstvami  
v Nemecku, pracoval aj vo významnom anglickom klu-

be. Trénoval aj v Lipsku, pozná genézu rakúskych hrá-
čov. Reprezentáciu vedie pevnou rukou.“
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Proti Francúzsku a Holandsku to však budú 
mať na Eure veľmi ťažké, nemyslíte?
„Áno, ale Rakúšania nepatria medzi tých, ktorí by 
mali strach alebo prehnaný rešpekt zo súperov. 
Nikdy im nechýbalo sebavedomie.“

Pre slovenskú reprezentáciu by Rakúsko malo 
byť kvalitnou previerkou v príprave na ME. 
Ste rovnakého názoru?
„Rakúsko je dobrý súper pred šampionátom. Kva-
litné mužstvo, ktoré má formu. Kvalitatívne je na 
podobnej úrovni ako Belgicko. Konečne k nám 
príde po dlhšom čase súper európskeho rangu. 
Hovorím to bez toho, aby som znevažoval súpe-
rov, ktorých sme mali v kvalifikácii. Veľmi sa teším 
na túto konfrontáciu dvoch susedov. Ide svojím 
spôsobom o derby. Pre otestovanie výkonnosti 
je to dôležitý zápas pre oboch. Očakávam dobrý 
duel. Verím, že náš tím bude pokračovať v trende 
a hernom móde, ktorý nastolil tréner Francesco 
Calzona: aktívna hra, kompaktnosť a vysoké na-
pádanie, čím by sme mali donútiť súpera k chy-
bám.“

LADISLAV HARSÁNYI

Arnautovič ako Hamšík

V súčasnom kádri rakúskej reprezentácie nájdeme ešte hrá-
ča, hoci v nominácii proti Slovensku nefiguruje, ktorý debu-
toval v časoch, keď pri nej robil asistenta Ján Kocian. Je ním 
Marko Arnautovič, druhý najlepší strelec v histórii národné-
ho tímu Rakúska s 36 gólmi (viac ich nastrieľal iba Tony Pol-
ster 44). Čo hovorí na jeho kariéru Ján Kocian? 
„Tak, ako som dal v slovenskej reprezentácii prvú príležitosť 
Marekovi Hamšíkovi, v mladom veku sme umožnili s tréne-
rom Brücknerom debut Markovi Arnautovičovi. Podobne 
ako Hamšík na Slovensku je rekordérom v počte zápasov za 
Rakúsko, má ich na konte 111. Hoci už má svoj vek, zostal 
gólový, so skvelým výberom miesta. Lopty ho doslova vyhľa-
dávajú. Aj keď nastúpi ako žolík, stále je dobrý na jeden gól. 
Vždy mal na góly čuch a to mu aj zostalo.“
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Tri oprášené príbehy slovenských futbalových koučov u našich susedov

Keď sa Rakúšania učili
od našich trénerov
Bolo krátko po majstrovstvách sveta 1962. Rakúšania si pozvali na priateľský zápas do Viedne československú 
reprezentáciu, čerstvých strieborných medailistov z Čile. Tá pred 90-tisíc divákmi v Pratri domácim nadelila 
poltucet. Úspechy našej reprezentácie i  klubov v šesťdesiatych rokoch vzbudili v Rakúsku veľký záujem nie- 
len o  (česko)slovenských hráčov, ale aj trénerov. Priblížme v skratke tri príbehy troch úspešných slovenských 
mužov na trénerských lavičkách u nášho juhozápadného suseda.

FUTBALOVÉ NÁVRATY

Rekordér Leopold Šťastný
Leopold Šťastný, trénerská legenda bratislavského Slova-
na, sa stal trénerom FC Wacker Innsbruck na konci roka 
1965. „Pôdu“ mu pripravila ďalšia slávna postava bela-
sých Anton Bulla, ktorý pred ním mužstvo viedol. Šťastný 
sa bez problémov aklimatizoval, už pri príchode hovoril 
plynulo po nemecky, a jeho práca začala rýchlo prinášať 
výsledky. V druhej sezóne chýbalo málo, aby Wacker, 
ktorý sa po postupe medzi domácu elitu v roku 1964  
v najvyššej súťaži iba začínal etablovať, získal titul. Ten 
mu vyfúkol Rapid iba o skóre. Mimochodom, zeleno-bie-
lych trénoval Rudolf Vytlačil, ktorý ako tréner doviedol 
československú reprezentáciu k striebru na MS 1962  
a s Jimom, ako volali Šťastného, sa veľmi dobre poznali.

Šťastný zapracoval do kádra Innsbrucku hráčov, z ktorých 
sa mnohí stali v nasledujúcich rokoch reprezentantmi  
a nie hocijakými – Herbert Rettensteiner, Peter Pumm, 
Johann Eigenstiller, Heinz Binder, Werner Kriess, Hans Et-
tmayer, Helmut Silber, Kurt Jara či Franz Wolny. 

V roku 1968 sa stal trénerom rakúskej reprezentácie. Vie-
dol ju v dvoch kvalifikáciách na MS i ME. Hoci sa mu ne-
podarilo s ňou postúpiť, Rakúsko v tých časoch patrilo v 
Európe sotva medzi priemer, urobil s ním veľké pokroky 
a počas jeho éry rozbiehali svoje kariéry esá ako Hans 
Krankl, Herbert Prohaska, Friedrich Koncilia či  Bruno 

Pezzey – ten debutoval v roku 1975 práve proti Česko-
slovensku.

 „Rakúska tlač ho nazvala Weisse Riese (biely obor) 
a pre svoje vedomosti a vzdelanie (i mimofutbalové) 
bol naozaj gigantom. Svojím chápaním taktiky nie-
lenže ukázal novinárom nový uhol pohľadu na fut-
bal, ale aj prístupom k hráčom a ich trénerom úplne 
vynovil predchádzajúcu prax a v neposlednom rade 
ich výchovu postavil na úplne nové nohy. Jeho muž- 
stvá boli takticky skvele pripravené,“ spomínal na 
Leopolda Šťastného známy televízny športový komentá-
tor ORF Hans Huber.

Pri kormidle reprezentácie vydržal Šťastný sedem rokov 
(1968 – 1975), najdlhšie medzi povojnovými trénermi ra-
kúskej reprezentácie. A tento rekord nik doteraz nepre-
konal. A to sa kormidla vzdal dobrovoľne pre zdravotné 
problémy. 

Požiadal však československé orgány o trvalé vysťaho-
vanie do Rakúska, a keďže bol dlho v nemilosti, tie mu 
vyhoveli, aby sa ho zbavili. Musel sa však vzdať
československého občianstva. Namiesto neho dostal ra-
kúske. Vždy sa však hlásil k Československu, Bratislave, 
Slovanu.

Koncom sedemdesiatych rokov sa odsťahoval do Kana-
dy, kde aj zomrel. V roku 2009 si jeho pôsobenie v Ra-
kúsku uctili tým, že po ňom nazvali ulicu  Stastnyweg v 
22. obvode Viedne-Donaustadt.

Leopold Šťastný víta rakúskeho spolkového 
kancelára Bruna Kreiského.
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Malatinský s doživotnou ponukou
O služby trnavského trénerského mága Antona Malatin-
ského sa Admira Energie Viedeň zaujímala dlhšie, telo-
výchovné orgány v Československu mu dali zelenú až v 
roku 1968 po tom, ako prvý raz doviedol Spartak k titu-
lu. Na novom pôsobisku sa mužstvo hneď v prvej sezó-
ne zlepšilo. V domácom pohári postúpilo do štvrťfinále. 
Vďaka zlepšenej hre sa dvíhala aj divácka návštevnosť, 
mužstvo sa pohybovalo v strede tabuľky. O tom, akú zá-
služnú činnosť urobil Malatinský počas svojho pôsobenia  
v klube, svedčí aj fakt, že vďaka nemu mohla ponúknuť 
Admira hráčov aj reprezentácii. V nej sa presadil Wilhelm 
Kreuz, v roku 1971 najlepší strelec rakúskej Bundesligy. 
Jeho brat Erich si zahral za rakúsku dvadsaťjednotku. 

 „Nebyť Antona Malatinského, nikdy by som nezískal 
zahraničný angažmán,“ tvrdil Gerhard Böhmer, ktorý 
sa presadil v belgickom Charleroi. Malatinskému vypršal 
kontrakt 30. júna 1971. Hoci klub mal eminentný záujem 
na predĺžení zmluvy a aj Malatinský chcel pokračovať, 
naše telovýchovné orgány mu to neumožnili. 
„Ostaňte, Anton dostane v Admire doživotnú
zmluvu,“ presviedčal dokonca aj trénerovu manželku 
Gerald Matuschka, tajomník Admiry a námestník ener-
getickej spoločnosti, ktorá sponzorovala klub. V pra-
xi by to znamenalo emigrovať do Rakúska. Hoci túto 
možnosť Malatinský s manželkou do poslednej možnej 
chvíle zvažovali, nakoniec sa rozhodli pre návrat domov.  
V Spartaku pridal Toni-báči ďalšie dva tituly. Do Rakúska 
sa vrátil trénovať v osemdesiatych rokoch – viedol druho-
ligový Eisenstadt i St. Pölten v Landeslige.

Anton Malatinský a Jozef Adamec

Hložek vytiahol Krankla
Bývalý výborný hráč Slovana a ČH Bratislava Arnošt Hlo-
žek sa stal trénerom v klube First Vienna v roku 1969. 
Len pár mesiacov po príchode do Viedne dostala Vienna  
v Stredoeurópskom pohári za súpera bratislavský  
Inter. Na Pasienkoch podľahli Rakúšania 1:6, vo Viedni sa 
hralo bez gólov. Hráčom Vienny bol v tom čase aj Vojtech 
Masný, strieborný medailista z OH 1964 a v roku 1970 sa 
pridala brankárska legenda Viliam Schrojf, najlepší bran-
kár MS 1962. Hložek vytiahol v ročníku 1970/71 mužstvo 
na 4. miesto v lige, čo bol pekný úspech.

Od apríla 1972 sa ujal Rapidu Viedeň a ešte v tej istej se-
zóne doviedol mužstvo k zisku Rakúskeho pohára. Bol to 
Hložek, ktorý v lete spomenutého roka stiahol do muž-
stva 19-ročného Hansa Krankla z hosťovania z Wiener 
AC, za ktorý dal v zápase regionálnej ligy proti SC Hin-
teregger 8 gólov. Do hry ho poslal v zeleno-bielych far-
bách v 118 zápasoch. Pod žiadnym trénerom si Krankl 
nezahral častejšie. O dva roky sa stal najlepším strelcom 
rakúskej Bundesligy a odštartoval skvelú reprezentačnú 
kariéru. V dvoch ročníkoch útočil Hložek s Rapidom na 
titul, v oboch prípadoch sa nakoniec stal vicemajstrom.  
V klube skončil v apríli 1975.

K našim susedom sa vrátil v roku 1984, opäť sa ujal First 
Vienny.  V sezóne 1986/87 tam trénoval i argentínskeho 
majstra sveta, najlepšieho strelca i hráča MS 1978 Ma-
ria Kempesa. „Nechcel vôbec brániť, vyhovoril sa, že mi 
nerozumel!“ spomínal na neho s úsmevom Hložek, ktorý 
neskôr skúšal šťastie ešte na ďalších rakúskych pôsobis-
kách: v LASK-u Linz a SC Zwettl. 

LADISLAV HARSÁNYI

Jozef Vengloš a Arnošt Hložek

Kempes verzus Hložek
V Rakúsku sa v súvislosti so vzťahom medzi trénerom 
Hložekom a Kempesom traduje aj príhoda s nádychom 
anekdoty. Ernst, ako Arnošta Hložeka v Rakúsku volali, si 
potrpel na disciplínu. A striktne zakázal hráčom alkoholic-
ké nápoje. Dokonca vraj oňuchával poháre po hráčoch a 
takto zisťoval, či nekonzumovali alkohol. Raz dostal Kem-
pes pred tréningom chuť na koňak. Sedel v tréningovom 
centre a dal si ho priniesť ku káve. Aby nebol nápadný, ko-
ňak si nalial do nej. Vedel však, že Hložek je ako stopársky 
pes, a tak sa dohodol s fanúšikom, s ktorým sedel pri stole, 
že po vypití kávy si s ním vymení pohár. Keď pribehol tré-
ner, vzal Kempesov pohár, ovoňal a nič... Rošáda Argentín-
čanovi vyšla. 
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TERMÍNY ZÁPASOV
Slovenskí sokoli

V príprave na ME 2024 duely 
so San Marínom a Walesom
Poslednou previerkou pre zverencov trénera Francesca Calzonu pred 
vystúpením na záverečnom turnaji majstrovstiev Európy 2024 bude 
dvojzápas proti San Marínu a Walesu. V stredu 5. júna 2024 odohrá slo-
venská reprezentácia na štadióne SC Wiener Neustadt prípravný duel 
proti San Marínu.
Prvý z dvojice júnových súperov zaknihoval v ostatnej kvalifikácii o po-
stup na Euro 2024 v desiatich stretnutiach desať prehier a v skupine  
s Dánskom, Slovinskom, Fínskom, Kazachstanom a Severným Írskom, 
obsadil bez bodového zisku, 6. miesto.
Generálkou na Euro 2024 bude pre náš národný tím v nedeľu 9. júna 
2024 domáci duel s Walesom, dejisko zápasu nie je v tejto chvíli známe. 
Walesania si vybojovali v kvalifikácii o postup na majstrovstvá Európy 
právo účasti v marcovej baráži, ich prvou prekážkou na ceste na Euro 
2024 bude Fínsko (21.3.), ak uspejú, vo finále play-off ich bude čakať, 
opäť v domácom prostredí, víťaz druhého semifinálového zápasu
Poľsko – Estónsko (26.3.).

PROGRAM ZÁPASOV SR A:
26.03.2024 Nórsko – Slovensko  Prípravný zápas
05.06.2024 San Maríno – Slovensko  Prípravný zápas
09.06.2024 Slovensko – Wales  Prípravný zápas
17.06.2024 Belgicko – Slovensko  Euro 2024
21.06.2024 Víťaz play-off – Slovensko Euro 2024
26.06.2024 Rumunsko – Slovensko  Euro 2024
05.09.2024 Estónsko – Slovensko  Liga národov 2024/25
08.09.2024 Slovensko – Azerbajdžan Liga národov 2024/25
11.10.2024 Slovensko – Švédsko  Liga národov 2024/25
14.10.2024 Azerbajdžan – Slovensko Liga národov 2024/25
16.11.2024 Švédsko – Slovensko  Liga národov 2024/25
19.11.2024 Slovensko – Estónsko  Liga národov 2024/25
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